
Drenthe en Gelderland willen
gezamenlijk  de  overlast  van
de wolven aanpakken

De  provincie  Drenthe  onderzoekt  momenteel  de  mogelijkheden
voor  afschot  van  wolven  als  preventieve  maatregel  tegen
aanvallen  op  vee.  Samen  met  Gelderland,  waar  ook  veel
problemen ervaren worden, wil Drenthe intensief samenwerken om
de overlast van de wolf aan te pakken. De provincie wil kijken
of de interventierichtlijn wolf-vee toegepast kan worden, maar
dit vereist verder onderzoek op juridisch vlak vanwege de
beschermde status van de wolf.
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De  richtlijn  houdt  in  dat  bij
herhaaldelijke  aanvallen  van  wolven  op
goed  beschermd  vee,  een  wolf  uit  de
populatie genomen kan worden. Er zijn vijf
criteria waaraan voldaan moet worden voor
afschot,  waaronder  herhaaldelijke
aanvallen  binnen  één  gemeente  op  goed
beschermd vee en afschot binnen een straal van één kilometer
van de aanvalslocatie tot uiterlijk 21 dagen na de aanval.

Het is echter belangrijk dat het vee goed beschermd wordt met
wolfwerende  rasters,  wat  een  wettelijke  plicht  is  voor
dierhouders en een voorwaarde om te mogen ingrijpen indien
nodig.  De  provincie  Drenthe  heeft  een  subsidieregeling  om
dierhouders  te  ondersteunen  bij  het  aanschaffen  van
wolfwerende  rasters.

De provincie benadrukt dat de rasters wel degelijk effectief
zijn ondanks enkele recente aanvallen binnen de rasters, met
name bij het Drents-Friese Wold. Er wordt aangeraden om in dat
gebied  te  kiezen  voor  een  andere  vorm  van  wolfwerende
afrastering.  Drenthe  streeft  ernaar  om  uiteindelijk  een
wolfvrije regio te worden en hiervoor wordt er gelobbyd in Den
Haag en Brussel. Daarnaast werkt Drenthe samen met andere
provincies om gezamenlijk de wolfproblematiek aan te pakken en
wordt er geleerd van de ervaringen in andere provincies.

Roeken  veroorzaken  meeste
faunaschade in Drenthe?
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De grauwe gans, kolgans en brandgans waren vorig jaar
samen verantwoordelijk voor zo’n 36 miljoen euro aan
faunaschade in ons land, waarmee ze verantwoordelijk
zijn voor meer dan driekwart van de totale kosten (44
miljoen euro). In tien van de twaalf provincies voeren
ganzen dan ook de lijst aan met dieren die de meeste
schades veroorzaken, maar niet in Drenthe. Daar staat
de roek bovenaan.
Dat blijkt uit cijfers van faunaschade-afhandelaar BIJ12.
“Ganzen veroorzaken de meeste schade in water- en grasrijke
gebieden,  met  name  in  kustprovincies.  In  de  water-  en
grasrijke provincies Friesland en Noord-Holland is de schade
daarom het grootst, onder meer omdat dit de laatste stop voor
ganzen is voordat ze de overtocht maken naar broedgebieden. In
Drenthe zijn minder graslanden, dus ook minder ganzen, dat
maakt dat de schadepost van roeken groter is dan in andere
provincies”, legt Christian Jansen van BIJ12 uit.

Maïs als favoriet
In Drenthe veroorzaken roeken vooral veel schade aan snij- en
korrelmais en in mindere mate ook aan zomergraan, uien en
voederbieten, Of roeken ook meer in onze provincie voorkomen
dan in andere provincies, durft Jansen niet te zeggen. “Dat
komt omdat per provincie nogal verschilt welke gewassen er
aanwezig zijn en in welke mate.” BIJ12 becijferde eerder dat
zo’n 80 procent van de roeken broedt in Gelderland, Drenthe,
Overijssel, Noord-Brabant en Friesland. Nederland telt zo’n
55.000 broedparen.
Tot 2021 werd mais als bescherming tegen vraatzuchtige vogels
behandeld met het bestrijdingsmiddel Mesurol, maar dat is uit
milieuoverwegingen niet meer toegestaan. Sinds Mesurol niet
weer wordt gebruikt is de schade die vooral roeken toebrengen
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aan mais in heel Nederland aanzienlijk toegenomen. “Roeken
staan erom bekend dat ze bij net ingezaaid mais graag het
uitgekiemde plantje eruit eten”, weet Jansen.

Leeggeplunderde akker
De gevolgen daarvan weet Stan Boelens uit Loon maar al te
goed. Even buiten het dorp heeft hij een akker, waar hij twee
jaar  geleden  mais  had  ingezaaid.  Toen  een  loonwerker  in
opdracht van hem wat onkruid zou wegspuiten tussen de jonge
maisplantjes, maar zich afvroeg wat hij weg moest spuiten
omdat er alleen maar onkruid stond, gingen bij Boelens alle
alarmbellen af. “Toen zag ik hoe de maisakker leeggeplunderd
was. Niet normaal, helemaal foetsie. Dat heb ik nog nooit
meegemaakt.”
Ook boer Dick Geerts uit Loon weet welke schade roeken kunnen
aanrichten.  Zo  was  hij  in  een  mum  van  tijd  zijn
suikerbietenplantjes kwijt. “Je gelooft je ogen niet. Ze komen
in een hele zwerm aanzetten. Binnen een halve dag vreten ze
zomaar een heel stuk van je akker kapot. Want ze komen hier
niet met vijfhonderd, maar met duizend.”
Agrariërs krijgen van gemeenten en BIJ12 extra informatie over
de manier waarop roeken mogen worden verjaagd. De provincie
wil op haart beurt beter aan agrariërs uitleggen hoe ze schade
die roeken veroorzaken vergoed kunnen krijgen.
Lees ook:

Boeren en burgers zijn roekenkolonie in Marsdijk beu
Assen wil einde aan roekenoverlast en haalt alle nesten
uit Marsdijk weg
Loon boos over verhuizing van roekennesten: ‘Boeren zijn
het bokje’

Wolf valt voor de 1e keer man
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In  het  Drentse  Wapse  is  zondagochtend  een
schapenboer gebeten door een wolf. Het dier is
uren later door de politie doodgeschoten, zegt een
woordvoerder tegen NU.nl. De schapenhouder is met
nog  onbekende  verwondingen  naar  het  ziekenhuis
gebracht.
Het is de eerste keer sinds de terugkeer van de wolf in
Nederland dat een mens is gebeten door een wolf.

De schapenhouder zag ergens tussen 7.00 en 8.00 uur dat de
wolf zijn schapen aanviel. Hij stormde naar buiten om de wolf
weg te jagen en daarop beet het dier de boer. Het is op dit
moment niet duidelijk hoe het met de boer gaat.

Na het incident gaf de locoburgemeester van Westerveld (waar
Wapse bij hoort) opdracht om de wolf dood te schieten. Dat is
volgens de politie enkele uren na het voorval gebeurd. De wolf
was toen nog in het veld waar hij de schapen aanviel, zegt een
woordvoerder van de gemeente Westerveld.
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De burgemeester van Westerveld is zondagochtend langsgegaan
bij de familie van de schapenhouder. De doodgeschoten wolf is
weggebracht voor onderzoek.

In Drenthe leven twee wolvenparen. Een van die paren heeft ook
jongen. Daarnaast zwerven er soms ook andere wolven door de
provincie. Het is nog niet bekend welke wolf de schapenhouder
heeft gebeten.

Het  Inter  provinciaal  wolvenplan  geeft  de
navolgende omschrijving aan over het verjagen van
wolven.

Verjagen
Het begrip verjagen behoeft nadere toelichting. Verjagen is
een  maatregel  die  het  dier  (de  wolf)  doet  vluchten.  Deze
maatregel brengt het dier niet in gevaar en/of verwondt het
dier niet wezenlijk. Voor alle gevallen geldt dat de in te
zetten  middelen  in  de  betreffende  situatie  proportioneel
dienen te zijn.
We onderscheiden drie vormen van verjaging:

Verjagen  van  eigen  terrein  of  uit  eigen  buurt  om1.
gevaarlijke situaties te voorkomen.
Dit  is  bij  de  wet  niet  verboden,  hier  is  dus  geen
toestemmingsbesluit,  zoals  een  ontheffing  voor  nodig.
Verjaging mag bijvoorbeeld met geluiden of visuele
middelen. Het is niet toegestaan de wolf te verwonden.
Wanneer de gevaarlijke situatie is verholpen, moet het
verjagen  gestaakt  worden,  de  wolf  mag  niet  worden
opgejaagd of achtervolgd.
Verjagen  van  wolven  die  we  bang  willen  maken  voor2.
mensen, negatief conditioneren.
Dit  is  bij  de  wet  verboden,  hiervoor  is  dus  een
toestemmingsbesluit  nodig.  Bij  verlening  van  het



toestemmingsbesluit moet worden aangetoond dat het in te
zetten middel effectief en proportioneel is.
Verjagen vanuit zijn wolven-leefgebied.3.
Dit  is  wettelijk  verboden.Hiervoor  is  een
toestemmingsbesluit,  zoals  een  ontheffing  voor  nodig.
Bij  verlening  van  dat  besluit  zullen  zwaarwegende
argumenten moeten worden aangedragen waaruit blijkt dat
verjaging uit het gebied noodzakelijk is.

Drenthe  tot  op  het  bot
verdeeld over de wolf
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Download

Spelende Drentse wolvenwelpen
voor het eerst te zien

De welpen van Drenthe zijn door het Wolvenmeldpunt
gefilmd. De beelden van een wildcamera in het
Drents-Friese  Wold  tonen  drie  gezonde  jonge
wolven.  Het  zijn  de  eerste  welpen  in  Noord-
Nederland sinds de wolf ruim 150 jaar geleden in
Nederland was uitgeroeid.
 

De opnames zijn van augustus dit jaar, de welpen waren toen
drie maanden oud. Om de rust te waarborgen en de kans op
verstoring door mensen te voorkomen komen de beelden nu pas
naar buiten.

Bekijk  hieronder  de  eerste  beelden  van  de  Drentse
wolvenwelpen:
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Spelende Drentse wolvenwelpen voor het eerst te zien
 

‘Rendez-vous-plek’
Twee reutjes (mannetjes) en een teefje verschenen in de zomer
voor de wildcamera. Het is het kroost van het wolvenkoppel dat
al  ruim  een  jaar  in  Zuidwest-Drenthe  aanwezig  is.  Op  de
beelden zie je de dieren kauwen op een tak, rondrennen en
spelen met elkaar. Hans Hasper, provinciaal coördinator van
het Wolvenmeldpunt, heeft na heel wat speurwerk de zogenaamde
‘rendez-vous-plek’ van de wolven gevonden: “Dit is de plek
waar ouders de welpen achterlaten als ze gaan jagen.” Het is
een rustige plek in het bos waar de welpen zich uren moeten
vermaken, tot de ouders terugkomen met voedsel.

De beelden geven Hasper, die al jaren wolven in Drenthe en op
de Veluwe monitort, een schat aan informatie. Hij ziet dat de
welpen goed doorvoed zijn, dat ze op het eerste gezicht geen
aandoeningen hebben zoals schurft of iets gebroken hebben. “Ze
zien er bijzonder gezond uit”, zegt hij.
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Met de ouders mee op pad
Er zijn meerdere van deze plaatsen in het bos. Hoe ouder de
welpen zijn, hoe verder het van het ‘werphol’ af ligt. Nu ze
zes maanden oud zijn, leren ze van de ouders hoe te jagen. “Ze
zijn nu al echt volwaardige wolven: ze zijn zelfs al wat
groter dan hun ouders. Ze gaan langzamerhand met de ouders mee
op pad.” De ouders hebben reeën, hazen maar ook schapen als
prooi gehad. De jonge wolven leren een wild dier te vangen,
maar er is ook kans dat ze leren om schapen te pakken. “Het is
de hoogste tijd om de handen ineen te slaan en ons vee te
beschermen”, aldus Hasper.

Of de welpen uiteindelijk een eigen roedel in Drenthe gaan
stichten is nog niet te zeggen. “De meeste jongen vertrekken
als ze ongeveer anderhalf, twee jaar oud zijn. Het wil wel
eens gebeuren dat ze wat omzwervingen maken als ze een maand
of negen zijn. Ze kunnen ergens hier in Drenthe ook een roedel
stichten, maar het kan ook in Duitsland zijn. Dat is koffiedik
kijken.”

Meer weten over de welpen en de andere dieren op de rendez-
vous-plek?  Bekijk  hier  op  ROEG!  meer  beelden  van  de
wildcamera.

Provincie  Drenthe  wil  zes
extra  foerageergebieden  voor
ganzen
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Provincie Drenthe wil het aantal rustgebieden voor
overwinterende  ganzen  flink  uitbreiden.  Het
betreft nieuwe reservaten nabij het Leekstermeer,
maar  ook  in  het  Hunzedal,  Bargerveen  en
Dwingelderveld en bij Coevorden en Nijeveen.
De maatregel dient om de bescherming van het toenemende aantal
trekganzen  te  verbeteren  en  maakt  deel  uit  van  het
ganzenakkoord dat de Faunabeheereenheid Drenthe onlangs heeft
gesloten.

Volgens voorzitter Piet van Dijk van de Faunabeheereenheid
Drenthe  vormt  het  ganzenakkoord  de  basis  voor  een  goed
evenwicht tussen schadebestrijding en een duurzaam beheer van
ganzen in Drenthe. ‘Internationaal gezien is ons land van
groot  belang  voor  overwinterende  watervogels,  waaronder
ganzen. Meer dan de helft van de Noordwest-Europese populatie
overwintert in ons land. Maar ook het aantal ganzen dat het
hele jaar in ons land blijft, groeit de laatste jaren sterk.
Dit leidt tot meer schade aan landbouwgewassen.’

Evenwicht

In  het  ganzenakkoord  wordt  een  evenwicht  gezocht  tussen
beschermen en beheren. Bij beschermen gaat het om de ruimte
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voor het dier en de internationale verplichting die Nederland
heeft voor trekganzen. Bij beheren gaat het om het voorkomen
van schade aan landbouwgewassen.

Overwinterende ganzen mogen in de periode van 1 oktober tot 1
april al niet opzettelijk worden verstoord in de vier in 2017
aangewezen  Drentse  rustgebieden  nabij  het  Leekstermeer  ten
noorden van Roden. Aan de zuidoever van het meer is indertijd
500 hectare ingetekend als foerageergebied voor de kolgans en
de grauwe gans.

Eigenaren  in  de  aangewezen  gebieden  krijgen  sindsdien  een
vaste vergoeding van 50 euro per schade per hectare per jaar.
Daarnaast is volledige vergoeding van schade mogelijk en zijn
er geen taxatiekosten.

Analyseren

Van Dijk: ‘We gaan nog per deelgebied nader analyseren en
onderbouwen waar extra foerageergebied kan worden aangewezen.
Ook  hier  ontvangen  de  grondgebruikers  dan  hiervoor  een
vergoeding van de provincie. De manier van compenseren wordt
vereenvoudigd om de deelnamebereidheid te vergroten.’

De voorzitter van de Faunabeheereenheid Drenthe overhandigde
het  akkoord  vrijdag  aan  de  provincie.  ‘We  hebben  als
Faunabeheereenheid Drenthe advies gevraagd aan een commissie
van deskundigen die vanuit verschillende achtergronden naar de
ganzenproblematiek heeft gekeken en een advies heeft gegeven
over  de  inhoud  van  een  akkoord.  Dat  advies  heeft  de
Faunabeheereenheid  Drenthe  overgenomen,  zodat  het
maatschappelijk draagvlak is verzorgd. We hebben een akkoord
op hoofdlijnen dat een goede basis vormt voor een goede balans
tussen het beperken van schade en ruimte voor instandhouding
van een duurzame populatie.’

 

Bron: Nieuwe Oogst
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Schapenhouders  Drenthe  zijn
klaar met wolf: ‘Het is een
lustmoordenaar’

Bron: NOS

Enkele schapenhouders in Zuidwest-Drenthe overwegen hun kudde
weg te doen omdat ze genoeg hebben van wolvenaanvallen. Vijf
schapenhouders  zijn  de  afgelopen  maanden  bij  tientallen
aanvallen gezamenlijk bijna zeventig schapen verloren, meldt
RTV Drenthe.

Lammert Koeling zegt er moedeloos van te worden. Een wolf viel
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zijn kudde afgelopen weekend voor de zevende keer aan. “Toen
ik zondagochtend in de wei kwam, zag ik dat hij de strot had
doorgebeten van een schaap. Verder doet hij er niets mee. Hij
eet er niet van”, zegt hij tegen de regionale omroep. Koeling
spreekt van een lustmoordenaar.

Hij vraagt zich hardop af of hij maar moet stoppen met schapen
houden. “Ik ben 73 jaar en heb al 50 jaar schapen. Ik heb dit
nog als hobby.” Als voorlopige oplossing heeft hij zijn dieren
15 kilometer verderop gezet. Daar is de wolf nog niet geweest,
zegt hij. “Ik hoop dat het goed gaat nu. Je gaat iedere morgen
weer heen en vraagt je af: hoe zou het zijn vanochtend? Nu
lopen ze hier. Maar dat geeft geen garantie.”

Wolfwerend raster
Koeling heeft de dieren achter twee stroomdraden gezet, maar
dat is niet genoeg om een wolf tegen te houden. Volgens hem
hebben  andere  schapenhouders  wel  een  wolfwerend  raster
geplaatst en andere maatregelen genomen zoals een hond en een
ezel bij de schapen. “En toch blijft de wolf toeslaan”, aldus
Koeling.

Zijn zoon Erwin heeft meer dan duizend schapen, verdeeld over
23 percelen. Hij verloor acht schapen in de afgelopen paar
maanden. Maar de dieren verplaatsen gaat niet zomaar omdat hij
dan  ook  zijn  wolfwerende  hek  moet  verplaatsen  en  dat  is
kostbaar. “Ik krijg 20.000 euro subsidie voor mijn hek en dat
lijkt veel, maar het is veel te weinig. De arbeid wordt niet
vergoed. Mijn inkomsten stijgen niet. Het levert zo niets meer
op.”

‘Ik zet ze op Marktplaats’
Ook de schapen van Stefan Worst zijn de afgelopen tijd zeven
keer aangevallen. Bij de laatste aanval kwam een schaap om het
leven en twee andere waren bijna dood. Uit frustratie zei hij



tegen  zijn  vader  dat  hij  zijn  kudde  op  Marktplaats  gaat
zetten.  Zijn  vriendin  plaatste  een  emotioneel  bericht  op
Facebook.  “Mijn  vriend  bleef  aanval  na  aanval  positief,
hoopvol en op zoek naar oplossingen. Maar toch zag ik vandaag
na de zevende aanval de radeloosheid toeslaan.”

Een  schadevergoeding  hebben  de  schapenhouders  nog  niet
ontvangen, terwijl zij de aanvallen in oktober en november al
hebben  gemeld.  Bij12,  dat  provincies  ondersteunt  met  de
uitvoering van wettelijke taken, erkent dat de termijn van zes
weken niet altijd wordt gehaald. Dat komt omdat er regelmatig
losse eindjes zijn in dossiers, zoals bij gewonde of vermiste
dieren.  En  soms  komt  de  factuur  van  een  dierenarts  of
destructiebedrijf  te  laat  binnen.

“We begrijpen de frustratie en vragen waarom dit zo lang moet
duren,  maar  tegelijkertijd  vraagt  dit  proces  wel  om
nauwkeurigheid  en  zijn  er  veel  verschillende  schijven  bij
betrokken”, zegt een woordvoerder van Bij12.

‘Afschieten geen optie’
De provincie Drenthe heeft een wolvenconsulent aangesteld die
schapenhouders advies gaat geven over preventieve maatregelen.
Volgens de omroep begint die volgende maand. Wat er nu precies
met de wolven moet gebeuren is niet helemaal duidelijk, maar
volgens de gebiedscommissie is afschieten geen optie.

“Ik  denk  dat  de  grens  pas  is  bereikt  als  de  wolf  heel
gevaarlijk gedrag vertoont richting mensen of in de stedelijke
omgeving gaat opereren. Dan kom je in de problemen. Maar op
dit moment denk ik dat er binnen de wetgeving niks mogelijk
is”, zegt een woordvoerder.

Geen prooidieren
Platform  Wolven  in  Nederland  erkent  het  probleem  van  de



Drentse schapenhouders. “We zien dat de huidige situatie voor
schapenhouders echt heel lastig is”, zegt een woordvoerder.
“We moeten als maatschappij wennen aan het feit dat de wolf
weer terug is. We zijn verleerd welke maatregelen we moeten
nemen nu ze hier weer rondlopen.”

De woordvoerder ziet in dat er een acuut probleem is voor de
houders van wie de dieren worden doodgebeten. Maar omdat de
wolf  een  beschermd  dier  is,  is  er  geen  snelle  makkelijke
oplossing, zegt hij. “Zeker in Drenthe niet, omdat daar een
beperkt aantal prooidieren leeft. Op de Veluwe lopen zwijnen
en herten rond zodat de wolf gevarieerd kan eten. Je kunt je
daarom afvragen of er zwijnen moeten worden toegelaten in
Drenthe, maar dat is een politieke keuze.”

Bekijk ook: 26 schapen toch gebeten door
wolf, allemaal dood

https://nos.nl/artikel/2245323-26-schapen-toch-gebeten-door-wolf-allemaal-dood
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